直博生培养方案
Direct Doctoral (from Bachelor to PhD) Academic Program


[城乡规划学]
（学科代码：0833）
学科简介（400字以内）
东南大学（原国立中央大学、南京工学院）建筑学科创立于1927年，是中国现代建筑教育发源地。城市规划专业作为建筑学一级学科的重要专业方向，自东南大学建筑学科诞生之日就已开始发展。2011年，城乡规划学升格为一级学科，是东南大学“985”和“211”重点建设学科，现有博士生导师8人，硕士生导师15人，获教育部“新世纪优秀人才支持计划”资助4人。在城市空间理论与应用方法、城乡规划设计与理论、城乡规划历史与遗产保护等研究方向处于全国公认的领先地位，在区域发展与城乡总体规划、城乡住区规划与社区发展、城乡规划技术与管理等方向也产生了全国性的影响。拥有城市与建筑遗产保护教育部重点实验室、联合国教科文组织东大GIS中心等专业实验室。2004、2010年城市规划研究生教育以双优成绩通过全国高等院校城市规划专业的教育评估；目前东南大学城乡规划学学科拥有一级学科城乡规划学博士和硕士学位授权点，为教育部国家特色专业建设点、江苏省重点学科和江苏省优势学科。
培养目标（150字以内，以下内容仅供参考）
掌握坚实宽广的城乡规划学一级学科的基础理论和系统全面的二级学科的专业知识，培养具有国际学术视野，通晓国际事务规则，密切学术前沿，具有创新性科研能力与专业技能，展现全面综合素质和社会责任感的学术领袖人才。
至少熟练掌握一门外语。

研究方向
（1）城市空间理论与应用方法

（2）城乡规划设计与理论 

（3）城乡规划历史与遗产保护 

（4）区域发展与城乡总体规划

（5）城乡住区规划与社区发展 

（6）城乡规划技术与管理

培养年限
培养年限一般为4－5年，最长可延至7年。
学分要求和课程设置（见附表）
学位论文
文献阅读

在论文选题及研究方向范围内至少阅读文献50篇，其中外文文献20篇，完成1篇综述。

论文撰写

除符合学校规定外，学位论文必须是一篇系统、完整的学术论文，要求观点鲜明、概念清晰、立论正确、考据充分、论述严谨，且层次分明、文笔简洁流畅、图表清楚、注释标注等符合学术规范。

论文学术水平

博士论文应有一定的深度和广度，要求达到：具有明显的创新性，部分研究内容应达到国际先进水平，并具有一定涵盖面。学位论文的研究结果应有新发现、新见解，对本学科的学术发展具有一定的指导意义。围绕论文开展科研工作的时间不少于2年。本学科申请博士学位前至少发表3篇符合学校授予学位成果要求的学术论文。

附表： 
	组

别
	课程

编号
	课程名称
	开课

学期
	学时
	学分
	授课

方式
	考试

方式
	备注

	A公

共学

位课
	B000201
	中国马克思主义与当代
	春秋季
	36
	2
	授课
	笔试
	

	
	B000102
	博士英语
	春秋季
	54
	3
	授课
	笔试
	

	
	B000113
	中国概况
	秋季
	36
	2
	授课
	笔试
	留学生选

	
	S000156
	汉语
	春秋季
	120
	4
	授课
	笔试
	

	专

业

学

位

课
	B

专业基础课
	S001501
	城市规划与设计（1）
	秋季
	54
	3
	授课研讨
	考查
	必修

	
	
	S001509
	现代城市规划理论
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	至少选择1门

	
	
	S001508
	城市规划研究方法论
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	笔试
	

	
	C

专业必修课
	S001507
	当代区域规划导论
	春季
	36
	2
	授课研讨
	笔试
	不少于6学分

	
	
	S001702
	规划管理信息系统
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	笔试
	

	
	
	S001513
	现代交通系统与城市空间发展
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001503
	发展理论与城市空间
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001304
	现代城市设计方法
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001505
	历史性城市保护与规划
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	B001405
	城市规划历史与理论
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	不少于6学分

	
	
	B001402
	城市规划与设计（2）
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	B001401
	城市规划与设计专题研究
	秋季
	36
	2
	研讨
	考查
	

	
	
	B001502
	城市物理环境与可持续发展（1）
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	笔试
	

	D

非

学

位

课

	限

选

课
	S001512
	城市规划与设计专题研究
	秋季
	18
	1
	研讨
	考查
	必修

	
	前沿课

	S001500
	城市设计前沿
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	本学科前沿课系列不少于2门

	
	
	S001004
	城市理论前沿
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001518
	城市发展战略前沿
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001003
	城市与建筑遗产保护理论前沿
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	必

修

环

节
	实践环节训练
	要求博士生在学习期间须参与研究生课程教学至少1学期；或参与学校、学院或其他学术机构的学术活动的组织工作不少于2次；或参与学术媒体或出版物的编撰不少于1学期。
	1
	
	考查
	

	
	人文与科学素养系列讲座
	至少8次，其中必须选听学风建设、法律、心理健康讲座至少1次。（留学生至少3次）
	1
	
	考查
	

	
	学术交流活动
	要求参加学术研讨活动至少8次并做至少4次学术报告（其中至少一次使用外文）；要求参加本学科境外学术交流活动1次和其它重要的学术会议并宣读学术报告至少2次。
	2
	
	考查


	


注:1. 直博生在校期间课程总学分最低要求为35学分。其中硕士专业学位课至少10学分，博士专业学位课至少5学分。此外，还应完成必修环节4学分。

2．直博生全部课程学分一般应在入学后的一年半时间内完成。

3．学位课程根据此表，非学位课程从“研究生课程目录”中选择。
Discipline：[Urban Planning]
                          (Discipline code: 0833)
Brief Introduction of Discipline 
The architecture subject of Southeast University (the former National Central University and Nanjing Institute of Technology) was founded in 1927, being the source of origin of modern architecture education in China. As an important professional direction of the first level subject of architecture, the major urban planning has been developed since the birth of the architecture subject of Southeast University. In the year 1958, urban planning major was set; and in 2011, it was upgraded to first level subject. There are 8 supervisors of doctor’s degree candidates, 15 supervisors of master’s degree candidates, 4 people sponsored by the “Excellent Talents Supporting Program of New Century” of the Ministry of Education. Main research directions include regional and urban and rural development and overall planning, urban space theories and planning design methods, urban planning history and heritage protection, urban planning design and renovation, urban residential area planning and community development, etc. In 2004 and 2010, the postgraduate education of urban planning passed the education assessment of the urban planning major in all colleges of China with a double-excellent result. Currently the subject of urban planning of Southeast University has the spot of conferring doctor’s degree and master’s degree of the first level subject urban planning. It is a national featured major construction spot of the Ministry of Education, a key subject of Jiangsu Province and a branded major of higher education of Jiangsu Province.

Training Objectives
Students should set up a scientific outlook on development, abide by disciplines and laws, observe a rigorous learning style, seek truth from facts, and cherish desirable architectural business ethics, professional ethics and a high teamwork spirit. 
Students will become wide-caliber academic and technical backbones and leaders, grasp solid and vast fundamental theory of urban planning primary discipline and systematic and complete professional knowledge of urban planning secondary discipline, become senior talents and academic leaders, and become research-oriented talents who have a solid foundation,  attach equal importance to theory and practice, and have the capability of independent scientific research, exploration and innovation.  

The graduated students will be proficient in one kind of foreign languages.
Research directions
(1) Urban Space Theories and Planning Design Methods
(2) Urban Planning Design and Methods 
(3) Urban Planning History, Theories and Heritage Protection
(4) Urban Development and Overall Planning
(5) Urban Residential Area Planning and Community Development
(6) Technology and Management of Urban Planning 
Training Period 

The program usually lasts 4-5 years and might be extended to 7 years.

Credit requirements and curriculum (refer to the attached list)

Thesis
Literature reading
Read at least 50 works in the range of topic selection for the paper and the research direction, including 20 foreign documents, and complete 1 summary. 
Thesis writing 
Besides complying with the school regulations, the thesis paper for the degree must be a systematic and complete academic paper, which is requested to have a vivid point of view, clear concept, correct arguments, sufficient textual research, prudent discussion with distinctive levels, simple and smooth writing skills, clear graphs and annotations in compliance with the academic standards.
Thesis Evaluation 

The doctor’s thesis paper shall have certain depth and broadness. It is requested to reach: prominent innovation, some research contents shall reach international advanced level and with certain coverage. The research result of the thesis paper shall have new findings and ideas, having certain guidance to the academic development of the subject. The scientific research work made surrounding the paper shall not be less than 2 years. Before applying for the doctor’s degree of the subject, the candidate shall have published at least 3 academic thesis papers in compliance with the requirements on result for conferring the degree of the university.

Attached List

	Course Catalog
	Course Number
	Courses 
	Terms
	Credit

Hours
	Credits
	Teaching Method
	Exam
	Others

	A
Public Degree

Courses
	B000201
	Chinese Marxism and Contemporary Era
	Spring and autumn
	36
	2
	lecture
	Written exam
	Required

	
	B000102
	Doctoral English
	Spring and autumn
	54
	3
	lecture 
	Written exam
	

	
	B000113
	China Panorama
	autumn
	36
	2
	lecture
	Written exam
	Foreign Students

Required

	
	S000156
	Chinese
	Spring and autumn
	120
	4
	lecture
	Written exam
	

	Professional  Degree

Courses 
	B

Professional Fundamental Courses
	S001501
	Urban Planning and Design (1)
	Autumn
	54
	3
	lecture & seminar
	Check
	Required

	
	
	S001509
	Modern Urban Planning Theories
	Spring
	54
	3
	lecture & seminar
	Check
	Randomly selected 1

	
	
	S001508
	Methodology of Urban Planning Research
	Spring
	36
	2
	lecture & seminar
	Written exam
	

	
	C

Professional Compulsory Courses
	B001405
	Urban Planning History and Theories
	Autumn
	36
	2
	lecture & seminar
	Check
	At least 6 credits 

	
	
	B001402
	Urban Planning and Design(2)
	Autumn
	36
	2
	lecture & seminar
	Check
	

	
	
	B001401
	Thematic Researches on Urban Planning and Design
	Autumn
	36
	2
	seminar
	Check
	

	
	
	B001502
	Urban Physics Environment and Sustainable Development (1)
	Autumn
	36
	2
	lecture & seminar
	Written exam
	

	
	
	S001508
	Methodology of Urban Planning Research
	Spring
	36
	2
	lecture & seminar
	Written exam
	At least 6 credits

	
	
	S001702
	Planning Management Information System
	Autumn
	36
	2
	lecture & seminar
	Written exam
	

	
	
	S001513
	Transportation System and Urban Space Development
	Autumn
	36
	2
	lecture & seminar
	Check
	

	
	
	S001304
	Modern City Design Methods
	Autumn
	36
	2
	lecture & seminar
	Check
	

	
	
	S001505
	Protection and Planning of Historical Cities
	Autumn
	36
	2
	lecture & seminar
	Check
	

	D Non-

degree courses
	Limited selective
	S001512
	Thematic Researches Urban Planning and Design
	Autumn
	36
	2.0
	seminar
	Written exam
	Limited selective

	
	Advanced
Series

Courses
	S001500
	Advanced Urban Design
	Autumn
	36
	2
	lecture & seminar
	Check
	At least 4 credits

	
	
	S001004
	Advanced Urban Theory
	Spring
	36
	2
	lecture & seminar
	Check
	

	
	
	S001518
	Advanced Urban Development Strategies
	Autumn
	36
	2
	lecture & seminar
	Check
	

	
	
	S001003
	Advanced Urban and Architectural Heritage Conservation Theory
	Spring
	36
	2
	lecture & seminar
	Check
	

	Compulsory

Training
	Social Practice Training
	PhD doctors are required to participate in postgraduate course teaching at least 1 semester at university, or engage in the organization of academic activities of universities, schools or other academic institutions at least twice; or participate in the compilation of academic media or publications at least one semester.
	1
	
	quiz
	

	
	Selected 

Liberal Arts  & Scientific Literacy Lecture
	Students are required to attend at least 8 lectures concerning academic atmosphere construction、law and phychological health (at least 3 lectures for overseas students).
	1
	
	quiz 
	

	
	Academic exchange activities
	Students are required to participate in at least 10 academic Seminars and academic meetings, and give at least 5 oral presentations (at least 1 in English). Students are required to participate in at least 1 academic exchange activity (overseas) as well as other important academic meetings related to this discipline and give at least 2 oral presentations. 
	2
	
	quiz 


	


Note:  

1. The minimum total-credit requirements of Doctor's curricula is 35 credits. (The minimum credit requirement of Doctor's degree courses is 10 credits and the minimum credit requirement of Doctoral degree courses is 5 credits.)  In addition, students should obtain 4 credits from compulsory courses.

2. The students are normally required to complete all the course credits within one and a half years after registration.

3. Degree courses are subject to this course plan, non-degree courses can be chosen from ‘Graduate Courses Catalog’.
8

